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Čistá řeka Sázava?,}I4
poprvé v devítileté hístorii projektu Čistá řeka Sázava se jeden z nejromantičtějších českých tokŮ čistil téměř od pramenel

tedy v déIce zhruba zoo kilometrů, V režii společnosti Posázaví o.p.s. se jako již tradičně uklízeltéměř devadesátikilometrový
úsek řeky z Káeova do Pikovie . Ať už pěší, tak dobrovolníci na lodích sbírali do igelitových pytlů vše, co do přírody nepatří.

;esbíraný odpad pak nákladní auta odvážela na skládky doTrhového Štěpánova a Přibyšic. Patronkou projektu je zpěvačka
Aneta Langerová, která se pravidelně zapojuje ido samotného úklidu. Ne jinaktomu bylo iv letošním roce.

Poprvé dobrovolníci uklízeli řeku
Sázavu v roce z0o6, a to mezi Sázavou
a Pikovicemi, kde nasbírali rz tun
odpadků. O rok později se koryto řeky
čistilo už z Kácova do Pikovic, kde se

sesbíralo 18 tun odpadu. Množství
dobrovolníky nashromážděného
odpadu se v daIších letech zvyšovalo až
na rekordních 3r,5 tuny a nepořádku
koIem jedné z nelnavštěvovanělších
český řek přesto neubývá. Na druhou
stranu rukou ochotných přírodě
pomoci každoročně přibývá. Vždyť
do úk|idu se na tomto bezmála
devadesátikilometrovém úseku
vodního toku letos zapojiIo kolem r3oo

dobrovolníků. Aby jim šla práce lépe
od ruky, každý vyfasoval rukavice,
pitnou vodu, malé občerstvení a pro
úklid i nezbytné igelitové pytle

,,My jsme si vymysleIi soutěž o
nej ku riózně.lší náIez. Kdo vyh raje získá
Dárkový poukaz do Faremní prodelny
v Krhanicích," poznamenal jeden z
dobrovolníků s tím, že mezi žhavé
adepty na výhru patřilo rádio, 1ízdní
kolo, pneumatika od traktoru, dveře či
palubní deska od auta, lyže se starým
Marker vázáním včetně vosků, dětský
kočárek, CD přehrávač, molitanová
čarodějnice s koštětem, reklamní
banery, injekční stříkačky, kuchyňské

nádobí nebo funkční Iajnovačka.
je příjemné vědět, že řeka, kterou máme
za humny, bude zase o něco čistší. Ještě
příjemnější je ale vědomí, že se stále
na.ldou dobrovolníci a nadšenci, kteří
mají o své okolí zájem a přiloží ruku k

d ílu.
K tom uje možnost i v naší obci - pozvá nku
na prvomájový úklid Mnichovky najdete
na straně dvě.

Jana Vrbová
Zclroj: Leader Posázaví
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TECHNICKÁ MAPA OBCE

Zastupitelstvo obce na svém jednrání dne 11. prosince 2013 schválilo Obecně závaznou vyhlášku

obce Senohra§ č. ll2013 o vedení technické mapy obce.

Technická mapa je, podle zeměměřičského zékon4 mapovým dílem vedeným na prostředcích

výpočetní techniky s podrobným zákresem přírodních a technic§ých objektů a zařizent

vyjadřujícím jejich skutečný stav. V technické mapě se uchovávají informace získané zejména

geodetickým měřením v rámci projekčních a stavebních pracích, dokumentací skutečného

provedení stavby, geometrick]ch plránů. Technickou mapu lze využívat například ve správě

majetku, v pasportech majetku, v podkladech pro projektování staveb, v řešení havarijních situací

nebo v evidenci průběhů inženýrských sítí obce, právnic§fch i §zických osob.

V obecně závanlé lyhlášce jsou stanoveny, mimo jiné, podmínky zpracování a píedávéní
geodetické části dokumentace skutečného provedení stavby. Konkrétně sejedná o tyto podmínly:

l. Vlastník stavby ohlásí obecnímu úřadu změny, které se týkají obsahu technické mapy a to

předáním geodetické části dokumentace skuteěného provedení stavby v elektronické podobě a

ověřené úředně oprávněným zeměměřickým inženýrem. Obecní úíadpřevzeti písemně potvrdí.

2. Vlastník stavby dokládá stavebnímu úřadu pofurzením o převzetí geodetické části dokumentace

skutečného provedeni stavby, že obecnímu uřadu byly ohlášeny změny |ikající se obsahu

technické mapy obce podle odstavce 1:

a) u stavby, na kterou se lrydává stavební povolení, spolu s žádostí o rydrárrí kolaudačního

souhlasu,

b) u stavby, která podléhá ohlášení jednoduchých staveb a terénních úprav, spolu s omámením o

užívání stavby,

c) u odstrarrěné stavby spolu s omámením o odstranění stavby,

d) u ostatních zméntykaiících se obsahu technické mapy obce do 30 dnů od provedení ohlašované

změny.

Podmínk7 zpracovéni geodetické části dokumentace skutečného provedení stavby upralrrje

provozní dokumentace technické mapy obce zveřejněná na internetových stránkách obce.

Geodetická část dokumentace se předává na technickém nosiči dat, jehožtyp je uveden v
provomí dokumentaci technické mapy obce, nebo dálkovým přístupem, jehož způsob je uveden v
provomí dokumentaci technické mapy obce.

Možná se někomu bude zdát složité, co si právě přečetl. Ve skutečnosti tomu tak není. Stavebníci

při kolaudačnímŤízetí dokládají stavebnímu úřadu dokumentaci skutečného provedení stavby,

Nyní nově budou dokumentaci předávat i obecnímu úřadu, ale ne v papírové podobě, ale v
předepsané elektronické podobě. Oprávněným zeměměřic§m hženýrum předtání dokumentace v
předepsarré elekhonické podobě nebude éinit žádný problém. Písemné potvrzení obecního úřadu o

píevzeti dokumentace bude povinnou přílohou k žádosti stavebníka pro kolaudační řízení.

Jakje uvedeno výše, lze technickou mapu využít v několika oblastech. Budou proto osloveni i
stavebníci, kteří maji své nemovitosti zkolaudovarré, aby podklady pro technickou mapu obce

poskl,tli obecnímu úřadu, více informací získáte na intemetových stránkách obce, nebo přímo na

obecním úřadu u pana Herbsta.

Jan Herbst

JARNÍ Úrlro
senohrabská beseda zve na každoroční úklid

Mnichovky a jejích břehů.

Sraz je 1.5.2O14

I]NoR
Jan KREJčÍ

unuse pšrNtčrovÁ
JiříDoaDA

JunaPOPELKOVÁ
Marta pfusÍrovÁ
Marie KoZÁKoVÁ
nnarÁnonsrui

Růžena MAI}{
,qnnačruÁrovÁ

MiIoš JIfuiK
Ladislav SVOBODA

wadimír ŠrcL

BŘEZEN
Milada PALqUčKqVÁ

ruaru s.eŠrÁŘovÁ
Libuše PLETKOVÁ
Emilie VRZALOVÁ
Miroslav POPELKA

Karel KOZÁK
,enna šrvčírovÁ

Miroslav KUBŮ

DaBEN
Marie LLEBISCHOVÁ

Eva HL,AVACKOVA
Jgroslav VOJTÍŠEK

Ludmita onsÁrovÁ
Josef KOTEN

Otga KLAILZOVÁ
Libuše

BERAíNKryVÁ
Pavel JANEčEK

Hanu
VOZOBULOVÁ

Mdria
PTÁKoVÁ

Naši milí oslavenci,
srdečně Vám blahopřejeme
k Vašemu uýročí a ze ffdce

přejeme, abyste si ve zdraví,
krásné životní pohodě a v

lásce užili ještě dlouhou řadu
šťasíných leL

Ještě bych se touto cestou
chtěla omluvit panu luraji
HOLOVACOVI, za lednové

řádění tis kařského šotku
Dodaíečně přejeme We nejlepší

do dalších let.
šárka sovovú

v 9:oo u b,ývalého hoteIu HRUŠOV v holínkách a

s pracovními rukavicemi.

Přijd'te pomoci!

21-2/2012



co sE DĚJE vE šxole
Před Velikonocemi proběhla ve škole již tradiční recitační soutěž
Senohrabské vajíčko. Všechny děti před školním finále prošly
třidními koly, kde se musely poprat především se svolí trémou.
Nejlepší recitátoři se utkali ve vyrovnaném souboji, pětičlenná porota
to neměla při rozhodování vůbec lehké. A jak vše dopadlo:
Kategorie 1. třída: 1. Robeft Mairich, 2. Karolína Kotišová, 3. Lucie
činá*ová
Kategorie 2. - 3. třída: 1. Leoš Novák, 2, Sára Malá, Richard Palzer,
Adam Sekerka,3. Kačka Stocková,3. Linda Hacmacová, Monika
šubrtová
Kategorie 3. - 4. třída: 1. lngrid Jobeftová, 2. Jakub Štotoa 3. Týna
Stocková, Jessjca Sarová, Dominik Milkolášek.
Gratulujeme!

Ve středu zo.5. 2ot4 pořádá naše škole ve spolupráci s rodiči
již čtvrtý ročník atletického poháru - a tentokrát již čtyř školl
Kromě tradičních soupeřů ZŠ Mirošovice a Zš Mnichovice
přivítáme také závodníky ze ZŠ Velké Popovice. Závody budou
probíhat dopoledne na fotbalovém hřišti přijdte fandit
senohrabským dětem!

Všichni žáci ZŠ Senohraby sevydají 26. 5. - 30. 5. 2014 do RZ-
RADOST/Blatná u Strakonic v jižních Čechách. Ozdravny pobyt
bude zaměřen na poznávací aktivity v místním okolí (westernové
městečko Fort Hary, zážitkol,y park Zeměráj v Kovářově,
kozí farma v Jaroticích, interaktfuní muzeum Horažďovice,
P ř ír o dov ě dná s t ani c e H or až ď ov i c e, s p ort ovní hř i š t ě v ar e ál u... ).
Během ýdne se budeme scházet při ahivitách, ve kterych si děti
užijí hodně legrace při společné činnosti. Jednotlivé třídy budou
mít i svůj vlastní program.
Držte nám palce, ať se lydaří počasí!

Yážentrodiče,

v naši obcibývá tradicí přivítání našich
malých občánků. Obracíme se na

Vás se žádostt, zda souhlasíte s tím,
abychom Vás a Vaše děťátko pozvall

na tuto milou slavnost. Před předáním
p ozv átlky nám zákon u,kládá vy žádat
si Váš souhlas. Pozvát,tka se týká dětí

narozených po 13.1.2013.
Pokud mate zájem se vítání zúčastŇt,

zašlete na obecní úřad (postačí emailem
na adresu ucetni@senoht aby .cz)

Váš písemný souhlas nejpozději do
07.05.201,4.

Slarrnostní vitáru občánků bude 24. 5.
201,4 od 10.00 hodin v budově mateřské

školky v Senohrabech.

Ing.Pavel Pangrác
starosta obce

pozvónko no okodemii:

Srdečně zveme všechny rodiče, prorodiče

o přótele školy no zóvěrečnou školní

okqdemii, kleró §e konó v úterý 1?.6.2014

od 17 hodin v §óle U Andělů. Vysloupívšichni

žóciškoIy iškolky.

V předsólí mŮžete novštívit prodejní výstovu

výrobků nošich dětí.

SBĚR PAPÍRU VE ŠKOLE
se koná 28.4. - 29.4.2014. Sběr se odváží

29.4.2014 v 8:00.

Sbíráme: papír, kartony, víčka od Pet lahví,

staré knihy.

Připomínáme také, že do školní jídelny je

možné průběžně nosit použitý jedlý olej

k ekologické likvidaci.

Odbor KČT - TJ Sokol Senohraby Vás zve na 44. ročník
Turistického a dálkového pochodu a cyklojízdy

OKOLO HVEZDARNY K LADOVE
CHALUPĚ

V sobotu 3. května 2OL4

Prezentace, start a cíl: chata lyžařského oddílu Senohraby - ŽlaUm
- Vávrův palouk průběžně od 6. do 18. Hodin

Pěšítrasy: pod|e vlastního uvážení 5,8,t5,20,3t a 51km.
Cyklistické trasy: podle vlastního výběru 23,49,68 a 75 km.

Trasy vedou již tradičně po polních a lesních cestách turisticky
značených. Cyklotrasy pak převážně po okresních silnicích. Trasy
nebudou zvlášť značeny, je nutno řídit se turistickým značením a
vlastní orientací. Doporučujeme mapy rČt genešovsko a Praha

východ.
Akce se koná za každého počasí a na vlastní nebezpečí.
lnformace: Zdena Konvičková tel. 323655903, email:

zdena ko nvickova@ sezna m. cz
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DVĚ BRONZOVÉ MEDAILE

poslední březnovou neděli se tři družstva senohrabských gymnastek, a letos poprvé i gymnastů, zúčastnila 7. ročníku

Memoriálu V. Straky v malém teamgymu v pražských Vršovicích. Družstvo ,,Žabiček" (ve složení: Anastázie Jansová, Barbora

Housková, Veronika Hynková, Karolína Kotišová, Sára Malá, Ella Markgráfová, Kateřina Stocková, Kateřina Šimečková, Klára

Tibitanzlová, Nikola Vágnerová a Viktorka Vozobulová) skončilo na krásném 6. místě. Žabičky to měly obzvlášť těŽké - pro

většinu holčiček to byl úplně první start a ještě zahajovaly závod na akrobacii. l přesto to dopadlo perfektně a tak jim patří

velká pochvala za odvahu a krásné výkony.
Druhé družstvo, které závodilo ve stejné kategorii, si říkalo

,fygříci" (ve složení: Veronika Beutlová, Linda Hacmacová,
Barbora Malá, Anna Markgráfová, Kristýna Plášilová, Laura

Svobodová, Martin Vrba a Daniel Dvořák). Tygříci obsadili
nádherné třeť místo a z medailíměli opravdu neskonalou
radost a já samozřejmě s nimi. Byl to velký úspěch a všem patří
velká gratulace. Nutno ještě podotknout, že oba kluci závodili
poprvé.
V další kategorii pak Senohraby velmi úspěšně reprezentovaly

,,Berušky" (ve složení: Anna Anderlová, Nikola Bělková, lngrid
Jobertová, M a rkéta Přikrylová, M ichaela Rozh na lová, Kateřina
Vrbová, Tereza Žižková). Berušky přivezly naši druhou krásnou

bronzovou medaili a tak jim také moc gratuluji. Předvedly,

podle mého názoru, zaťm svůj nejlepší výkon na trampolíně
a akrobacie byla také vynikající. Medalie tak mohla být
klidně stříbrná, ale rozhodnuť rozhodčích bohužel nelze

ovlivnit,
v roce 2009 začalo několik děť cvičit všeobecnou
gymnastiku a navštěvovat předškolní cvičení,,Sokolínek".
Mezi dětmi bylo několik talentovaných holčiček pro

sportovní gymnastiku. Klasická sportovní gymnastika je

však velmi náročná na nářadL které bohužel v tělocvičně
v Senohrabech nemáme. Na podzim roku 201_1 jsme proto začali cvičit

Teamgym, který je odnoží SG a je daleko jednoduššív množství nářadí.

Cvičí se na akrobacii a na trampolíně. Je to sport, který vznikl v Dánsku,

kde má obrovskou tradici a věnujíse mu všechny věkové kategorie. l

na našich posledních závodech cvičili s dětmi dospělístředního věku,

což se obvykle ve sportovní gymnastice nevidí. Byl to krásný zážitek a
úžasná atmosféra, Věřím, že náklonnost ke gymnasťce i našim dětem
dlouho vydrží a jednou si třeba budou moci i se svými dětmi společně
zazávodit...
Od roku 2011 udělaly děť neuvěřitelný pokrok, který sice stál hodně
dřiny a snažení, ale přinesl první medaile. Patříme k malým klubům

se zaťm velmi krátkou tradicí a přesto jsme zastoupili dvě kategorie

se třemi družstvy. Chtěla bych proto touto cestou všechny děti moc
pochválit za krásné výkony a popřátjim hodně štěsť a úspěchů v dalším

závodění. Velký dík patří rodičům za podporu a fandění. Na podzim nás

čeká oblastní přebor, tak nám opět držte palce.

Sportu zdar a gymnasťce zvláště!
Štěpánta Kršková, trenérka

§i 
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REKoRDNÍ 51. RoCNIK JARNIHo
BEHU U

Rekordních I79 závodníkŮ ve 13 ze 14 vypsaných ktg (tradičně chyběly dorostenky) se ve čtvrtek t7.4. postavilo
na staft 51. ročníku Jarního běhu U Kanálu.
Závodilo se na klasických tratích v krásném zeleném údolí Mnichovky a troufám si tvrdit, že si všichni účastníci
dosyta užili pěkný i když po západu slunce trochu chladnější podvečer, Děti pak po vlastních závodech s
neutuchající energií zdolávaly stráně nad potokem a fandily starším kolegŮm a mnozí nakonec i rodičŮm o sto
šest.
Zvláště potěšující je fakt, že většina účastníkŮ se rekrutovala přímo ze Senohrab a blízkého okolí. Za to patří
velký dík všem trenérŮm a rodičŮm pořádajícího lyž, oddílu a celého Senohrabského Sokola, že dorazili v tak
hojném počtu se svými svěřenciI V té souvislosti potěšila též účast party mladých Senohrabských Žen, pro něŽ
závod znamenal odrazový mŮstek k přípravě na Podzimníběh lyžařŮ, I touto cestou přejeme zdar, sílu a hlavně
elán do dalšího tréninkuI
Z výsledkŮ pak po přehlídce medailových umístění našich dětí, zaujal úžasný výkon 15 letého Matěje PláŠila,
kteryí se i s dalšími dorostenci rozhodl běžet
dospěláckých 5 km. Nejenže suveréně utekl
svým vrstevníkŮm, ale dokázal ,,zmastit" i

polovinu startovního pole mužŮ, Meziženami
se výsledkově blýskla Alena Skořepová a
Iva Vlčková. Holky stihly z velké části závod
připravit, organizovat a ještě doběhnout
na 4., respektive 6.,místě. Klobouk dolŮt O
vítězství v této ktg. se poslední roky střídá
Magda Gajdová a Vanda Kadeřábková -

Březinová, letos se z vítězství radovala
Vanda. Mezi muži též potěšila účast zástupcŮ
Senohrabského Sokola, výsledkově jsme
zde však narozdíl od mládežnických ktg
hráli až 2, housle, Nejlépe dopadl 7. Martin
Tušl, Třetí vítězství v řadě zde zaznamenal
říčanský multisportovec a též nadšený
pořadatel mnoha amatérských sportovních
akcí David Michalička. 3. místo mezi muži obsadil T. Slavata - pozoruhodná postava Českého sportu, kteryÍ se
dokáže nejen sám připravit na nejtěžší triatlonové závody světa, ale též stihne pořádádat závody v Dětských
domovech a organizovat tam pravidelný sport pro děti. I ke Kanálu dorazil se svými 2 mladými svěřenci.
Všem závodníkŮm patříještě jednou díky za účast a velká gratulace k výkonŮm, Álovi a Jitce za založení závodu.
Velký dík dále všem pořadatelŮm - vše klapalo jak hodinky! Speciální Dík pak A. Skořepové a I. Vlčkové za
samotnou přípravu závodu a M. Svobodovi s H. Veselému za přípravu tratí. Kompletní výsleky a fotogalerie
http ://www,senoh ra by. czlski/
za rok u kanálu nazdar! Za pořadatele Obik

KANALU

Triatlon v senohrabech
Na sklonku roku 2013 vznikaz popudu Ceského svazu triatlonu

akce na podporu sportu a mládeže vedená snahou dostat děti

od počítačů a televizí k pravidelnému pohybu. Svaz podpořil

vznik malých sportovních skupin, které budou trénovat alespoň

dvě z triatlonových disciplin - plavání , cyklistika, běh. České
sportovní podhoubí reagovalo na výzvu pozitivně a vzniklo

několik stovek dvou až pětičlenných skupin. V okolí víme o

zhruba deseti z nich a jen v Senohrabech působí dvě.

Toje dobrá zpráva a vlastně i potvrzení stavu,želyžaři ze Sokola

mají tradičně velmi peshou letní přípravu. Vloni se zúčastnili

několika triatlonů a troufnou si i na kvadriatlon. Doufejme, že se

i letos podaří sestavit štafeta na Mistrovstvísvěta v kvadriatlonu

/ plaváni, kajak, kolo, běh/ a vylepšit čtrnácté místo, kterého štafeta

dosáhla u roce2012, ve složení Dvořák, Lukeš, Oberlander a Matějka.

Děti z nejstarší skupiny Sokola mají již plavání pevně zakomponováno

do své přípravy akaždý týden mají plavecký trénink v hotelu SEN. Hotel

SEN oddíl velkoryse podporuje a zajišťuje mu senzační zázemí doslova

,,před humny". A právě ZDE, v hotelu SEN bude 1.6.2014 náš první

zkušebnítriatlon pro děti v rámci krajského poháru mládeže.

Propozice Senohrabského triatlonu uveřejníme v květnu.

Aktuání informace ze ski a triatlon Senohraby na : www.sose.cz
Tomáš Lukeš, Petr Štolba
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přední dílo oldřicha Brabce - uila karla vostřebala
Vila, dříae známá též jako PAL nebo TES, byla předstauena již ue staršíclt číslech Senohrabski hlásky. Aašak tento pilspěuek si
klade za cíl zasadit tuto staabu do korutextu taorby architekta Oldřicha Brabce, ktery ji naarhl, Narodil se 17, listopadu 1875
a Praze a a letech 1893 až 1904 uystudoaal pražskou techniku, dnešní ČVUr, mj. u profesorů Kouly, Pacolda a Schulze.
Roku 1,91,1 získal staaitelskou licenci a působil a tehdy ještě samostatném Karlíně, ktery se stal počátkem 20. století městem.

Ke spojení s Prahou došIo až roku 1922.

Před 1. suětouou aálkou Oldřich Brabec naarhl několik činžouních domů práaě a Karlíně a T Praze, ale. senohrabská uila uznikla a
době saětoaé uálky, což je samo o sobě zajímaoé, a jistě patřilakprestižním zakázkám. Nechal si jipostaait Ph. Mag Karel Vostřebal,
lékárník taktéž z Karlína a letech 1916 až 1,917 podle projektu z roku 191,5. Senohrabská kronika staabu označuje j ako nejhonosnější
zdejšíuilu s překrásrtým ao okolí nejuětšímparkem, ue saých slaanýchpamětech ji zmiňuje profesor Vladimír Vondráček a dokonce

byla po uálce uaeřejněna ae uýznamném architektonickém časopise. Tam je uuedeno, že ,,Veškeré obytrué místnosti jsou situoaány
k jihoaýchodu a jihozapadu a pň dispozici bylo pňhlíženo též k tomu, aby se uplatnily krásné oyhlídky do kraliny, Pro cokl (sic)
na cyklopicke zdiuo bylo použito tamější
žuly..."
Střecha aily se ayznačuje mírným
zalomením spodní části krokuí, což se
aysltytoualo přeaážně a japonske a čfuské
ar chitektuř e. T ent o pra ek o s t atně n ale zneme
i u dalších architektoaých staueb, které
takto získaly určity exotický aýraz.
Z meziuálečného Brabcaaa ďíla je možno
zmínit dům a sokolouske ulici a praze a
roku 1928 byla dle jeho projektu prouefuna
dostaaba touárny firmy F. Zátka a Praze

- Holešoaicích, Vlastní rodinný dům
si naarhl a Praze - Troji u ulici Nad
Kazankou (1929 - 30). Tato aila, sloužící
dnes jako Městsky úřad a mateřská
školka, má aysokou asymetrickou sňechu.
Praaděpodobně kaůli této sňeše i uikyřům
s typickym aýše zmíněným zalomením
byla nazýuána i ,,čínskou". Ve 30. letech
Brabec mimo Prahu ještě ayprojektoaal
modernisťickou ailu Čestmíra Puce a Dobňchouicích - Brunšoaě. Za okupace ailu u Troji uyulasfuily okupační úřady, stopa roďiny

mizí, a o jejím osudu lze jen spekulouat. Každopádně ašak zůstaaá traalou skutečností, že architekt Brabec obohatil Seruohraby
o další mimořádruě zajímauou staabu,

patrik Líbal

Zápis do školičky Cvrček pro rok 201412015 se koná ve čtvftek 22,5,2014
od 15,30 ve Cvrčkovi,

děti nemusí být zápisu příiomny, zájemci o docházku dítěte v příštím šk. roce 2014/2015,

kteři nepotřebují další info, mohou zapsat do Cvrčka své dítě pouze vyplněním nové karty

dítěte do 22.5,2014, a nemusíte tak být fyzicky přítomni u zápisu, Stávající Cvrčci mají

přednostní právo přijetí, dále mají přednost dětiz kú. Pyšel, dále dle věku dítěte, lnformace

o přijetí či nepřijetí vám budou zaslány emailem nejpozději do 10 dnů po zápise.

Více informací naleznete na www,cvrcekpysely.cz. Rodičům mladších dětí připomínám, že

čtvrteční klub pro maminky s dětmi Cvrčátka 1e každý čt. od 9.00 Prázdninovou pauzu

máme 1, + 8. května. Těšit se můžete na divadélko, Cvrčkovu dílničku a další program

pro dítka. V pondělía ve středu od 15 00 si můžete se svými ratolestmi přijít pohrát do

Cvrčkovi herničky za symbolických 10 Kč. Pňjdte se podívst na program pro předškolní

děti se zábavnou matematikou a rozvíjením českého jazyka pomocí nových montessori

pomůcek, V šatničce naleznete vyhrazené místo na převléknutí. karla kailová
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Konzervace hradu Zlenice, iaká je budoucnost?

Areál kulturní památky, hradu Zlenice,
je od roku 1996 ve správě Sdružení pro
ochranu kulturního dědictví - zlenice
fdříve Nadace Zlenice]. Za tu dobu bylo
provedeno několik etap konzervace.
Hned z počátku došlo k zajištění čelní
hradby jádra hradu, včetně první fáze
statického zajištění první brány jádra
hradu, a to především v úrovni jejího
suterénu, Následně byly staticky
zajištěny vrcholové partie vstupní brány
a osazena sďešní konstrukce chránící
dochované zdivo před nepřízniqými
vlivy podnebí. Od roku 1999 probíhal
konťnuáIní archeologic\i rryízkum
lokality pod vedením
prof. Tomáše Durdíka
z Archeologického
ústavu AV Čn,

fpředčasně zesnulého
v roce 2012).
V roce 201,0 byla
dokončena obsáhlá
,,Studie na záchranu
a rehabilitaci hradní
zříceniny Zlenice a
jejího přírodního
prostředí'; která
poskytla zevrubný
pohled na celý areál památlcy včebrě
kompletního detailního digitálního
zaměření a následné 3D modelace
terénu a dochovaného zdiva. Na základě
uskutečněných průzkumů bylo následně
možno přikročit k další fázi záchrany
areálu hradu.
Druhá fáze statického zajištění brány
jádra hradu byla dokončena v roce
2071 ve formě dřevěné vyhlídkové
plošiny a zpevněna turistická stezka ve
svahu kolem hradu. 0 rok později byl
proveden předstihoqý archeologic\i
průzkum v prostoru JZ zdi ,,Ye|ké véže",
který odhalil nebezpečnou destrukci
zák]adového zdiva. Tato havarijní situace
byla provizorně řešena základním
static}<ým zajištěním paty véže, které se
mohlo uskutečnit mimo jiné i dít<y velké
podpoře veřejnosti, kdy se podařilo
mezi dobrovolnými dárci vybrat téměř
60 000 Kč, což spolu s přispěním obce
Senohraby, Nadace Čes\ých Památek a
Sdružení Zlenice postačilo na pokrytí
celkoqfch nákladů této akce! V průběhu
roku 2013 byl zahájen projekt I. etapy
konzervace,,Velké věže'i v rámci kterého
byla staticky zabezpečena její havarijní
situace a zakonzewovány dochované
interiérové omítky.
V tomto roce bude realizována již vice

než desetiletí připravovaná stavba
lávky do jádra hradu, což je spolu s
konzervací věže vellqi milník v zácbrané
a bezpečnějším zpřístupnění této, pro
tento region tak symbolické, památky.
Toto vše by nebylo možné bez kvalitní
spolupráce s majitelem areálu obcí
Senohraby, bez pomoci mikroregionu
Posázaví, ale ani bez pomoci a podpory
velkého množství dobrovolnftů. chceme
tímto všem poděkovat a vyjádřit velkou
úctu k jejich ochotě sv5ím dílem přispět
ke společnému cíli - zachoválí torza
hradu Zlenice pro další generace,
Ptáte se, co dál? V první řadě čelíme

urychlené
destrukci
rozpadající se
koruny SZ paláce
jádra hradu, kdy
za poslední dva/
tři roky došlo
k masivnímu
rozvolnění a
postupnému
rozpadu koruny
zdiva. zde bude
potřeba co
nejdříve zahájlt

jeho konzervaci, na kterou v současnosti
velmi obtížně hledáme finance. Dále bude
v dohledné době poďeba pokračovat v
konzervaci hradeb jádra hradu, jehož
stav není nepodobný stavu zdiva SZ
paláce. V neposlední řadě pak budeme
v následujících letech řešit možnost
komplexního statického zajištění,,VeIké
věže'i která je v současné chví]i sice
velmi kvalitně stabilizována a věříme,
že její havarijní stav je na další dlouhá
leta úspěšně zažehnán, ale podkopané
základy véže a trhající se nároží stále
hlasitě volají po finálním dořešení.
Toto vše si žádá velké finanční náktady.
Sdružení Zlenice se ve spolupráci s
majitelem památky obcí Senohraby
d]ouhodobě pokouší o získávání peněz
z grantoqých projektu, ale toto rozhodně
není všespásný lék na který,by se dalo
spoléhat a čekat.
0bracíme se proto na vás, na příznivce,
podporovatele, návštěvníky, kolemjdoucí,
památkami zaujaté či nikoliv. Pomozte
nám v tomto roce zahájlt opravy
rozpadající se koruny paláce a přispějte
svým dílem na udržení další části
tohoto krásného torza minulosti i pro
budoucnost našich dětí. Máme pro §rto
účely zaveden speciální transparentní
účet, z nějž budou získané peníze

použity pouze na konzervační práce na
hradě zlenice.
Číslo účtu: 2900508079 /2010, variabilní
symbol: 201401,, do zprávy pro příjemce
uved'te heslo,,palác'] své jméno a kontakt na
vás.
Ke konci roku budou všichni, kdo zanechají
na sebe kontakt, informováni o průběhu a
financování této akce.

Jsme si vědomi toho, že ne všechny kroky,
které se v rámci konzervace ději mohou b;it
brány všemi příznivci památek bezezbytku
pozitivně, že m ožných úhlů pohledů na věc je
mnoho a je těžké najít jediný správný. Věřte,
že přistupujeme k památce co nejuctivěji,
se snahou fpoučeni vlastními zkušenostmiJ
zanechat na ní co nejméně rušiqých stop
naší činnosti a zachovat jí její genius loci.
S velhýrn respektem k radám odborníku,
ale i s očima otevřenýma pro potřeby širší
veřejnosti - návštěvnftů, zkoušíme, v rámci
možností, najít vhodnou cestu jak co nejlépe
pokračovat.
vladimír Havelka

Hláska - workshoo zdění
s vápennou maltou.

Sdružení Zlenice spolu s Obcí
Senohraby pořádá dne 20. května
od 11 hodin v rámci projektu
,,1. etapa záchrany Velké věže _
dominanty hradu Zlenice"na hradě
Zlenicích workshop, na kterém bude
diskutována a prakticky ověřována
probIematika užati vápenných malt
v exponovaném prostředí hradních
zřícenin, Úěastníci budou seznámeni
s technologií míchání vhodných
malt pro využití při opravách
historického kamenného zdiva a
s praktickými typy jak k takovéto
opravě přistupovat. Workshop
je zdarma, určen pro odbornou i

laickou veřeinost.
Program workshopu:

. základní informace o historických
maltách,

. informace o současném stavu a
možnostech užití malt,

. zkušenosti stavebních firem, které
pracují v oboru,. praktická ukázka malt a jejich

užití.

více informací k akci a zasílání
přihlášek na workshop na email:

info@zlenice.cz nebo telefon 7g7
996 862.
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